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FSC-gecertificeerd bos in Vlaanderen  -  Stand van zaken

Uit de meest recente stand van zaken van de FSC-boscertificering blijkt dat de 
hoeveelheid FSC-gecertificeerd bos in Vlaanderen gestegen is naar 21.605 ha, een 
stijging van 12%. In Limburg is de absolute hoeveelheid FSC-bos het grootst: 8.401 ha. 
De Vlaamse stijging van FSC-bos situeert zich voor meer dan de helft (701 ha) in de 
provincie Limburg en bestond voor een aanzienlijk deel uit privaat FSC-bos.

Om het FSC-label toe te kennen, worden audits georganiseerd, uitgevoerd door het 
Agentschap voor Natuur en Bos (ANB). Zo werden er in 2014 52 bossen/beheerders 
gescreend, waarvan 34 intrede-audits. Daarvan werden er twee niet weerhouden voor de 
certificering. Dit betreft de interne audits. Extern zullen de auditeurs van de Control 
Union tussen 26 januari 2015 en 6 februari 2015 14 bossen uitgebreid screenen.

Gezien de gunstige resultaten stel ik de minister graag volgende vragen.

1. Welke waarde heeft het FSC-label, niet alleen op korte, maar vooral op lange termijn? 
Worden controles voldoende herhaald om de kwaliteit blijvend te garanderen? 
Worden er ook bijstand en ondersteuning gegeven aan de bosbeheerders met het 
FSC-label?

2. Wordt er door de Vlaamse overheid actief gewerkt aan uitbreiding van het aantal ha 
FSC-gelabeld bos, of hangt dit louter af van de vraag die binnenkomt? Zijn er 
Vlaamse projectdoelen m.b.t. het aantal ha FSC-gecertificeerd bos in Vlaanderen?

3. Wordt op domeinbossen van het ANB gericht ingezet op het behalen van het FSC-
label?

4. In Limburg was er een zeer sterke stijging (70%) van privaat FSC-bos. 

Hoe valt deze stijging te verklaren? Is er een gelijkaardig effect in de andere 
provincies?

5. Zijn er reeds resultaten bekend van de externe audits van de Control Union? Welke 
conclusies vallen daaruit te trekken?

6. Welke houtbestanden vallen op dit moment onder het FSC-label? Betreft dit vooral 
naald- dan wel loofhout? En welke loofboombestanden kregen het label 



(eik/beuk/es/populier/kastanje/andere)? Is hier een evolutie waar te nemen? Zijn er 
aanleidingen om dit in de toekomst aan te passen?
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1. Het FSC–label heeft een dubbele waarde. Enerzijds zorgt het label voor een erkenning 
en PR-waarde voor bosbeheerders en anderzijds hangt er ook een economische 
waarde aan vast. Deze waarde is een garantie voor een goede afzet (ook 
internationaal) van het hout op lange termijn.
Jaarlijks wordt de FSC-groep onderworpen aan een externe audit door Control Union 
(CU). Interne kwaliteitscontrole gebeurt via audits door de groepsauditor van het 
Agentschap voor Natuur en Bos (ANB).
Het ANB verleent maximale begeleiding en ondersteuning voor alle (potentiële) FSC-
groepsleden en neemt bovendien alle administratie en communicatie voor haar 
rekening. 

 
2. Het ANB biedt elke Vlaamse bosbeheerder, zowel openbaar als privé, volledig gratis 

zijn expertise en begeleiding tijdens het volledige certificeringstraject aan. Ook de 
kwaliteitszorg (interne audits) gebeurt door het ANB. Verder wordt er sterk ingezet op 
informatieverstrekking naar andere bosbeheerders (o.a. via info presentaties bij 
bosgroepen, gemeentebesturen, provincies,… en via sociale media). Tenslotte 
ondersteunt het ANB actief het opmaken van uitgebreide bosbeheerplannen, wat voor 
de beheerder de belangrijkste voorwaarde is om het FSC-label te verkrijgen. Er zijn 
geen Vlaamse projectdoelen vooropgesteld.

3. Sinds 2008 wordt voor elk domeinbos waarvoor een uitgebreid bosbeheerplan is 
goedgekeurd, het certificeringstraject gestart.

  
4. Deze stijging is te verklaren door het initiatief van Bosgroep Zuid-Limburg die na de 

goedkeuring van een gezamenlijk uitgebreid bosbeheerplan voor bossen in Sint-
Truiden, Nieuwerkerken en Gingelom de stap tot certificering heeft gezet. Recente en 
lopende beheerplanprocessen en navolgend overleg tussen het ANB en lokale 
bosgroepen van de overige provincies resulteren alvast in interesse in FSC-
certificering en zullen mogelijk ook daar zorgen voor een aangroei van FSC privé-bos.

5. Het auditrapport voor 2014 is nog niet aangeleverd door Control Union. 

6. FSC certificeert geen ‘houtbestand’ noch bepaalde houtsoorten. Zo goed als alle FSC-
boscomplexen bevatten naald- en loofhout.    


